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Г.В. НИКОГОСЯН  

ЭТИМОЛОГИЯ НЕКОТОРЫХ АРМЯНСКИХ СЛОВ С 
НАЧАЛЬНЫМИ ЗВУКОСОЧЕТАНИЯМИ  

Рассматриваются некоторые слова в армянском языке с начальными звукосоче-
таниями  которые либо не имеют этимологии, либо считаются 
заимствованиями. В современном армянском языке эти слова считаются простыми, 
однако в дописьменном периоде они были сложными. Звукосочетания 



 семантически связаны с армянскими словами  
которые происходят от одного корня и имеют параллели в других индоевропейских и 
некоторых финно-угорских языках. Предполагаем, что рассматриваемые слова 
исконно армянские. 

Ключевые слова: звукосочетания  индоевропейские языки, 
финно-угорские языки, исконно армянские слова, заимствования.  

G.V. NIKOGHOSYAN 

ETYMOLOGY OF SOME ARMENIAN WORDS BEGINNING WITH THE 
LETTER COMBINATIONS  

In this article, several Armenian words with initial sound combinations 
 are analyzed. Some of these words have no etymology, others are considered to 

be foreign borrowings: In modern Armenian they are simple words, but in the pre-written 
period of the language they were compounds. The sound combinations  
are semantically connected with Armenian words  all of 
which are of the same origin and have cognate forms in other Indo-European and some 
Fenno-Ugric languages. It is supposed that the words analyzed in the article are native 
Armenian words. 

Keywords: sound combinations  Indo-European languages, 
Fenno-Ugric languages, native Armenian words, foreign borrowings.


